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Объект исследования – моделирование комбинированного распределения 

цен доходности активов в портфеле с помощью копул.  

Цель работы - смоделировать комбинированное распределение цен 

доходности активов в портфеле с помощью копул.  Затем это совместное 

распределение будет использоваться для расчета стоимости под риском (VaR) 

портфеля.  

В ходе работы рассматривается метод моделирования инвестиционного 

портфеля на примере акций двух компаний с помощью функций копул. 

Результатом является нахождение оптимального отношения количества 

акций двух или более компаний в инвестиционном портфеле в зависимости от 

того, на сколько готов рисковать инвестор.  

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Abstract 

Diploma work, 32 pages, 6 drawings, 18 sources, 1 annex.  

Key words: COPULA, FUNCTION, ASSESSMENT, MODELING, 

DISTRIBUTION,  SCLAR'S THEOREM,  RISK,  INVESTMENT PORTFOLIO. 

The object of the study is modeling the combined distribution of price returns of 

assets in a portfolio using copulas. 

 The purpose of the work is to model the combined distribution of price returns 

on assets in a portfolio using copulas. This joint allocation will then be used to 

calculate the value at risk (VaR) of the portfolio. 

During the work we consider a method for modeling an investment portfolio 

using the example of shares of two companies using copula functions. 

The result is to find the optimal ratio of the number of shares of two or more 

companies in the investment portfolio, depending on how much risk the investor is 

willing to take. 


